
 
PÄRNUMAA SPORDILIIDU ÜLDKOGU PROTOKOLL 2024 
Osalenud liikmesklubid:  

1. A2K Spordiklubi 
2. Tori Spordiklubi 
3. RJK Leola 
4. KFK Tiim Go Fit 
5. SK Vabariigi Võllimees  
6. Suusaklubi "Jõulu" 
7. THK Ratsakool ja ratsaspordiklubi 
8. Pärnu Vibuklubi Meelis 
9. LTK Vint-90 
10. Striidikool 
11. Eesti Kalisteenika ja Tänavaspordi Liit 
12. Pärnu Kesklinna Tennisekool 
13. Võrkpalliklubi Tervis 
14. Erki Sport MTÜ 
15. Spordiklubi Raudmees  
16. MTÜ Spordiklubi Saarde  
17. Karateklubi Zen 
18. MTÜ Maadlusklubi Leo 
19. Halinga Rahvaspordi selts MTÜ 
20. SHK Pärnu Bullet 
21. Pärnu Ujumisklubi Uca 
22. Discgolfiklubi Hole-in-One 
23. Orienteerumisklubi West 
24. Spordiklubi Ringi 
25. DG Academy 
26. Kilingi-Nõmme VK Githa 
27. SK Vaablane  
28. Pärnumaa Maleklubi 
29. Häädemeeste Surfiklubi 
30. Pärnu Sõudeklubi MTÜ 
31. Vändra maadlusklubi Suure Karu Pojad 
32. Pärnu klubi Tervisesport 
33. Vertical Fitness Dance Studio 
34. Surju valla SK 
35. Vändra TSK 
36. Pärnu Rannatennise Klubi 
37. Pärnu Kalevi Aerutajate Klubi 
38. Spordiklubi Tahk 
39. Pärnu Jahtklubi 
40. Pärnumaa Spordiveteranide Koondis 
41. Pärnu JK Vaprus 
42. JK Vaprus 
43. Spordiüritused OÜ 
44. Paikuse Korvpall MTÜ 
45. Massu Ratsaspordiklubi 
46. Pärnu JK Poseidon 
47. Pärnu-Jaagupi Tuletõrjeselts 
48. Pärnu Armwrestling Club 
49. MTÜ Terve Are 
50. SA Pärnu Jalgpallikeskus 
51. Tammiste Sports Club 

 
 
 



 
Osalenud Juhatuse liikmed: Kaupo Koplus, Maarja Tammai, Eido Tasalain, Andra Sõmer, 
Ülo Liblik, Kaie Toobal, Tarmo Vanamõisa, Jaana Junson. 
Puudunud juhatuse liikmed: Janar Sõber. 
Osalenud töötajad: Kaisa Aasa, Taire Ojala, Ene Saagpakk. 
Kutsutud külalised: Kultuuriministeeriumi spordiosakonna juhataja Margus Klaan. 
Koosoleku kestvus: 18:00-20:00. 
Koosoleku toimumise kuupäev ja koht: 22.mai, 2024, Estonia Resort Hotel & Spa 
konverentsikeskus. 
 
Päevakord: 

1. Pärnumaa Spordiliidu 2023. aasta revisjoni komisjoni aruande kinnitamine; 
2. Pärnumaa Spordiliidu 2023. aasta majandusaasta aruande kinnitamine; 
3. Pärnumaa Spordiliidu põhikirja kinnitamine; 
4. Pärnumaa Spordiliidu juhatuse koosseisu arvu kinnitamine;  
5. Pärnumaa Spordiliidu juhatuse koosseisu valimine; 
6. Pärnumaa Spordiliidu revisjoni koosseisu arvu kinnitamine; 
7. Pärnumaa Spordiliidu uue revisjoni koosseisu valimine; 
8. Kultuuriministeeriumi info (Margus Klaan – Kultuuriministeeriumi spordiosakonna 

juhataja) 
 
81 liikmest on kohal koosoleku alguseks 51 liiget ning otsuste kinnitamiseks on vajalik 
vähemalt 26 häält (põhikiri p.4.10).  Juhatuse esimees Maarja Tammai tervitab juhatust, 
liikmeid ja nende esindajaid, ning tänab, et leiti aeg meie üldkogul viibimiseks. Seejärel 
teavitab protseduuridest ja teeb ettepaneku valida koosolekut protokollima Kaisa Aasa. Kaisa 
Aasa annab selleks nõusoleku. Seejärel küsib Maarja Tammai ettepanekuid 
päevakorrakavandi kohta. Ettepanekuid pole ja jääb kinnitatud päevakord. Häälte lugejateks 
pakutakse Taire Ojala ja Eido Tasalain. Mõlemad on nõus.  
 
Maarja teeb ülevaate ka möödunud aastast ja võtab selle kokku, kui tormiline aasta seoses 
EMSL Jõud ja EKSL rahastamisotsustega Kultuuriministeeriumi eest. Maarja tänab juhatust 
ja tegevjuhti Kaisa Aasat, et me sirge selgrooga lõpuni läksime. 
 
Väljavõte seadusest:  
Üldkoosolek protokollitakse. Protokolli kantakse üldkoosoleku toimumise aeg ja koht, 
üldkoosoleku päevakord, hääletustulemused ja vastuvõetud otsused ning muud üldkoosolekul 
tähtsust omavad asjaolud. Protokolli kantakse ka üldkoosoleku otsuse suhtes eriarvamusele 
jäänud liikme nõudel tema eriarvamuse sisu. Protokollile kirjutavad alla üldkoosoleku 
juhataja ja protokollija. Eriarvamusele kirjutab alla selle esitanud isik. Protokolli 
lahutamatuks lisaks on üldkoosolekust osavõtnute nimekiri koos igaühe allkirjaga ning 
üldkoosolekule esitatud kirjalikud ettepanekud ja avaldused. Pärast 14 päeva möödumist 
üldkoosoleku lõppemisest peab protokoll olema liikmetele kättesaadav. Liikmel on õigus 
saada üldkoosoleku protokolli või selle osa ärakirja. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
1. Päevakorrapunkt nr 1 - Pärnumaa Spordiliidu 2023. aasta revisjoni komisjoni 

aruande kinnitamine 
 
Maarja Tammai teeb ülevaate revisjonikomisjoni (Valli Roosma ja Õie Killing) aruandest, 
mis leidis, et spordiliidu vahendite kasutamine on olnud sihipärane ja majandusaasta aruanne 
on korrektne.  
 
Hääletustulemus: Erapooletuid ei ole. Vastu hääli ei ole. 50 poolt häält (Sellel hetkel on 
saalist puudu Lauatenniseklubi Vint esindaja Enn Hallik).  
Otsus: Revisjoni komisjoni aruanne on kinnitatud.  

2. Päevakorrapunkt nr 2 - Pärnumaa Spordiliidu 2023. aasta majandusaasta 
aruande kinnitamine 

Majandusaasta aruande on kõik saanud eelnevalt e-kirja teel 29.aprillil. Majandusaasta 
aruande kohta küsimusi koosolekul osalejatel ei ole ja küsimusi ei esitatud ka eelnevalt e-
maili teel.  

Hääletustulemus: Erapooletuid ei ole. Vastu hääli ei ole. 51 poolt häält. 
Otsus: Majandusaasta aruanne on kinnitatud.  

3. Päevakorrapunkt nr 3 - Pärnumaa Spordiliidu põhikirja kinnitamine 

Maarja teeb ülevaate, miks meil on vaja põhikirja muuta. Kaisa teeb täpsustuse, et liige peab 
olema kirjas Spordiregistris. Pärnumaa Spordiliit ei saa lisada Spordiregistris liikmeks 
ühendusi, keda ei ole üles antud sinna.  
Põhikirja muudatus puudutab ainult ühte punkti - 3.1.  

1.1.  Liidu liikmeks võivad olla juriidilised isikud, kes tunnistavad ja täidavad käesolevat 
põhikirja, osalevad aktiivselt Liidu tegevuses ning tasuvad igal aastal liikmemaksu.  

 
Hääletustulemus:  Erapooletuid ei ole. Vastu hääli ei ole. 51 poolt häält. 
Otsus: Uuendatud põhikiri on kinnitatud.  
 

4. Päevakorrapunkt nr 4 - Pärnumaa Spordiliidu juhatuse koosseisu arvu 
kinnitamine 

 
Maarja teeb ülevaate, miks kinnitada 9-liikmeline juhatus. Viimased aasta aega on olnud ja 
see on ennast igati õigustanud. Vastulaiseid ei tule.  
 
Hääletustulemus: Erapooletuid ei ole. Vastu hääli ei ole. 51 poolt häält. 
Otsus: 9-liikmeline juhatus järgmiseks 4ks aastaks on kinnitatud.  
 

5. Päevakorrapunkt nr 5 - Pärnumaa Spordiliidu juhatuse koosseisu valimine 
 
Maarja teeb ülevaate uutest juhatuse liikme kandidaatidest .  
Maarja: Olen Pärnu Spordikooli direktor, endine Pärnu linna spordinõunik ja praegune 
harrastusssportlane.  
Eido: Jõulumäe TSK juhatuse liige. 
Jaana: Kõik on öeldud aga olen ka veteransportlane. Võistlen ka.  
Kaupo: Kõik on kirjas aga nii pallju sporditaustast, et olen ka sõudetreener ja tegelen ise ka 
sõudmisega.  
 
 
 



 
Ülo: Minu põhitoetus on sport aga eelkõige pensionärid, veteranid ja noored ehk lapsed. Olen 
töötanud ka kehalise kasvatuse õpetajana üle 40 aasta.  
Margo: Olen Ülo õpilane, kasvanud Kilingi-Nõmems. Viimased paarkümmend aastat olnud 
Pärnus. Korraldan võistlusi päris palju, vean discgolfi elu Pärnumaal. Olin kuni eelmise 
aastani Eesti Discfoli Liidu juhatuse liige. Olen olnud välismaal ja ka välismaa kogemust.  
Priit: Kui öelda nii, siis ei ole kunagi tippsportlane olnud aga rahvasport on igapäevane. 
Mängin iganädalaselt sulgpalli ja 5-l päeval nädalas olen kettaga metsas. Margoga koos 
avanud Valgeranna ja uue Raeküla discgolfi pargi.  
Madis: Täna Põhja-Pärnumaa vallavanem, sündinud ja kasvanud Pärnu-Jaagupis. 5 aastat 
töötasin Tallinna Tehnikaülikooli all. 4 aastat Lauatennise liidus juhatuse esimehena. 
Mänginud lapsest saadik lauatennist.  
Erik: Juhatan kahte spordiorganisatsiooni, Striidikool ja Eesti Kalisteenika ja Tänavaspordi 
Liit, kokkuvõtvalt kõik välijõusaalid on minu huvi. Lapsena tantsisin 14 aastat võistlustantsu. 
Mina arvan, et kui me omavahel rohkem suhtleme, külg-külje vastas, kui me näeme rohkem, 
kui meie spordiala on, siis asjad liiguvad ka.  
 
Häältetulemus:  

1. Maarja Tammai - 46 
2. Eido Tasalain - 46 
3. Kaupo Koplus - 46 
4. Margo Peters - 43 
5. Jaana Junson - 41 
6. Madis Koit - 41 
7. Priit Annus - 41 
8. Janar Sõber - 40 
9. Ülo Liblik - 35 
9. Erik Naissaar - 35 

5 sedelit olid kehtetud (soditud või vähem hääli antud, kui oli nõutud) 
Ülo ja Eriku vahel tuleb uus hääletamine. 
 
Hääletustulemus:  

1. Erik 30 häält 
2. Ülo 18 häält 
3 ei hääletanud.  

OTSUS: Pärnumaa Spordiliidu uus  9-liikmeline juhatus on vastu võetud koosseisus:  
1. Maarja Tammai  
2. Eido Tasalain  
3. Kaupo Koplus  
4. Margo Peters  
5. Jaana Junson  
6. Madis Koit  
7. Priit Annus  
8. Janar Sõber  
9. Erik Naissaar  

 
6. Päevakorrapunkt nr 6 - Pärnumaa Spordiliidu revisjoni koosseisu arvu 

kinnitamine 
 
Maarja Tammai arutab liikmetega revisjoni teemal. Esialgu on ettepanku kinnitada 1-
liikmeline komisjon. Peale arutelu tuleb ettepanek kinnitada 2-liikmeline revisjon.  
 
Hääletustulemus:  Erapooletuid ei ole. Vastu hääli ei ole. 51 poolt häält. 
Otsus: 2-liikmeline revisjoni koosseis on kinnitatud.  
 
 
 



 
7. Päevakorrapunkt nr 7 - Pärnumaa Spordiliidu uue revisjoni koosseisu valimine 

 
Maarja Tammai teeb ettepaneku esitada Kaie Toobal revisjoni liikmeks. Kaie on nõus. Jaana 
Junson teeb ettepaneku esitada Ülo Liblik revisjoni komisjoni liikmeks. Ülo on nõus.  
 
Hääletustulemus:  Erapooletuid ei ole. Vastu hääli ei ole. 51 poolt häält. 
Otsus: 2-liikmeline revisjon on kinnitatud koosseisus:  

1. Kaie Toobal 
2. Ülo Liblik 

 
8. Päevakorrapunkt nr 8 - Kultuuriministeeriumi info (Margus Klaan – 

Kultuuriministeeriumi spordiosakonna juhataja) 
 
Margus Klaan tervitab kõiki saalisviibijaid ning alustab enda tutvustamist: „Isiklikult on mul 
kaks last ja tegelen murega, kuidas lapsi liikuma saada. Taust ka veel korvpallikohtunik.“ 
Esialgu teeb Margus ülevaate Kultuuriministeeriumi erinevatest tegevustest ning seejärel 
rahalistest vahenditest - Eesti Spordis viimastel aastatsel on vahendeid suurusjärgus 260 
miljonit eurot. Samuti annab Margus hea ülevaate ministeeriumi erinevatest kuluallikatest ja 
toetusmeetmetest. Ta lubab saata oma esitluse tegevjuht Kaisa Aasala liikmetele 
edastamiseks. Margus annab hea ülevaate ministeeriumi erinevatest kuluallikatest ja 
toetusmeetmetest.  
Maarja: Kas on Margusele küsimusi?  
Toivo: Kas kohtunike litsentsi nõuet kaotada pole plaanis?  
Margus: Ei ole. 
Maarja: Ennem rääkisite, et spordiklubid peavad tegema spordikooli, meie spordikoolina 
peame tegema spordiklubi ehk MTÜ, et saada olla alaliitude liige. Millal see muutub?  
Margus: See teema on õhus olnud, sellest oleme ka rääkinud, kuid pole kuskile jõudnud. 
Peame üle vaatama ja suuremas seltskonnas arutama.  
Margo: Meil on rahvusvaheline litsents, kas see läheb arvesse? Hetkel tundub, et sobib ainult 
Eesti litsents.  
Margus: Ma pean selle üle vaatama, minu meelest sobib ka rahvusvaheline.  
Margus: Mis te arvate, miks laste trennist välja kukkumise numbrid on sellised? 
Maarja: Pearaha süsteem 
Kaisa: Varajane spetsialiseerumine 
Raiko: Kooli koormus ja õppimise maht 
Margus: Jah, kõik see kokku.  
 
Juhataja: Maarja Tammai /allkiri digitaalne/  
Protokollija: Kaisa Aasa /allkiri digitaalne/ 


